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Hidroelectrica vrea sa îsi extinda portofoliul cu capacitati eoliene si fotovoltaice

Într-o perioada normala Hidroelectrica SA s-ar fi concentrat pe apropiata listare publica initiala, estimata

la 2,3 miliarde de euro si care ar putea fi cea mai mare din Europa de Est, însa, în conditiile persistentei

secetei, cel mai mare producator de energie regenerabila din România si-a asumat o noua provocare:

adaugarea de capacitati eoliene si fotovoltaice si extindere portofoliului de capacitati hidro, transmite

Bloomberg.

 

Ţinta nu va fi usor de atins. În eventualitatea în care Hidroelectrica, companie care genereaza anuala un profit net

de aproximativ un miliard de dolari, va reusi sa adauge noi capacitati eoliene onshore si offshore, precum si

proiecte fotovoltaice în valoare de 4.000 de Megawati, aceasta ar însemna dublarea capacitatilor actuale pe termen

mediu.

 

Nu este timp de pierdut. Odata cu înrautatirea conditiilor climatice în Europa, companiile si investitorii se

îndreapta spre activele regenerabile, iar guvernele aloca miliarde de euro pentru a accelera tranzitia dinspre

combustibilii fosili si a atinge obiectivele de neutralitate climatica. Chiar daca asta creeaza oportunitati, se

intensifica si competitie si ar putea face mai dificil pentru companii sa îsi atinga obiectivele, scris Bloomberg.

 

În încercarea de a se extinde pe segmentul energiei eoliene si fotovoltaice, precum si pentru extinde capacitatilor

hidro, Hidroelectrica concureaza cu alte mari companii energetice din România. Enel, E.ON, OMV Petrom, Engie

si fosta divizie CEZ, detinuta acum de fondul Macquarie Group, intentioneaza sa se extinda pe segmentul energiei

verzi si vizeaza oportunitati de finantare. În urmatorii ani România ar urma sa primeasca de la UE peste 80 de

miliarde de euro, iar o mare parte din acesti bani a fost alocata pentru productia de energie din surse regenerabile.

 

Cu toate acestea, directorul general de la Hidroelectrica, Bogdan Badea s-a declarat încrezator în capacitatea

companiei de a concura pe acest segment competitiv.

 

"Ne cream în mod activ propriile noastre oportunitati de crestere", a afirmat Bogdan Badea într-un interviu pentru

Bloomberg. Pentru a se asigura ca Hidroelectrica nu se va împotmoli în birocratie si ca poate finaliza proiecte

energetice, Bogdan Badea a spus ca Hidroelectrica va face oferte numai pentru "proiecte care sunt cel putin

pregatite pentru faza de constructie si cu contracte de inginerie si achizitii semnate". Hidroelectrica este pregatita

sa faca pasi cu mai multe proiecte în domeniul energiei eoliene si fotovoltaice, imediat ce ofertele vor fi aprobate,

a subliniat Bogdan Badea.

 

Pentru a finanta aceste planuri, Hidroelectrica se va baza pe propriile sale surse de finantare si posibil pe vânzarea

de obligatiuni, care potrivit lui Bogdan Badea va fi mai facila dupa ce compania va fi listata la bursa.

 

Hidroelectrica este asteptata sa demareze oferta publica initiala la Bursa de valori de la Bucuresti în luna iunie, iar

actiunile vor fi vândute de Fondul Proprietatea SA, singurul actionar minoritar la producatorul de electricitate.

Fondul, gestionat de Franklin Templeton, intentioneaza sa vânda pâna la 20% din actiunile Hidroelectrica, adica

aproape întreaga sa participatie la o companie evaluata în prezent la 12 miliarde de dolari.

 

Chiar daca Hidroelectrica nu va primi niciun ban de pe urma IPO-ului, o listare cu succes i-ar creste vizibilitatea si

i-ar da acces la o gama mai larga de investitori.

 

Sectorul energiei regenerabile din România profita de pe urma faptului ca tara este parte dintr-un amplu val de

investitii verzi. În conditiile în care gazduieste deja cel mai mare parc eolian terestru din Europa, în primele trei

luni ale acestui an România a emis autorizatii de conectare la retea pentru proiecte eoliene si fotovoltaice cu o

valoare de peste 1,5 miliarde de euro. În plus, pe masura ce accelereaza proiectele fotovoltaice, în scurt timp
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România ar putea gazdui cele mai mari parcuri fotovoltaice de pe continent.

 

Hidroelectrica este bine pozitionata pentru a profita de aceasta tendinta.

 

"Având în vedere puterea sa financiara si posibilitatea de a combina mai multe surse de productie de energie,

Hidroelectrica pare a fi în pozitia ideala de a deveni un campion national în domeniul regenerabilelor", spune Sorin

Elisei, director la Deloitte. Acesta adauga însa ca trebuie facuta si o precizare: în calitate de companie detinuta de

stat, Guvernul României preia 90% din profitul companiei pentru a acoperi un deficit bugetar în crestere.

 

"Este un fapt ca multe companii de stat încep anul cu mari planuri de investitii dar reusesc sa finalizeze numai 40%

pâna la 60% din aceste planuri", a adaugat Sorin Elisei.

 

Cu toate acestea, George Sergiu Niculescu, secretar de stat în Ministerul Energiei, este mai optimist si subliniaza

ca Guvernul sprijina planurile de investitii ale Hidroelectrica si vrea sa ajute compania sa si le finalizeze. "Vedem

cum creste cererea de electricitate atât la nivel intern cât si în regiune", a declarat Niculescu pentru Bloomberg.

 

Finalizarea cu succes a ofertei publice initiale ar fi o veste buna atât pentru Hidroelectrica cât si pentru Bursa de

Valori de la Bucuresti, care ar putea obtine astfel un upgrade la statutul de piata emergenta din partea MSCI, si, de

asemenea, ar permite Guvernului de la Bucuresti sa atinga unul dintre indicatorii inclusi în PNRR, prin care s-a

angajat sa vânda un pachet minoritar de actiuni la Hidroelectrica pentru a putea debloca finantarea de la UE în

valoare de 29 de miliarde de euro.
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